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Beslut om antagande av detaljplan förbostäder
vid Södergården

Miljö-och samhätlsbyggnadsutskottetsförslagtill
kommunstyrelsen förförslagtill kommunfullmäktige

Detaljplan förbostädervid SÖdergårdenantas.

Reservation

Anita Mattsson (S) lämnaren skriftlig teservarion (se bilaga).

Mats Lindblom (L) lämnaren sktifttig reservation(se bilaga).

Särskiltyttrande
Marie Åkesdotter(MP) anmälerett särskiltyttrande (se bilaga).

Marcus Obligade (V) anmälerett ersättajfyttrande (se bilaga).

Protokollsanteckning

Marcus Obligado (V) hade bifallit Mäts Lindbloms (L) återtemissyrkande om

han hade haft rösträtt

Beskrivning av ärendet

Stadsbyggnadsförvalbningenhar upprättatett förslagtill detaljplan för

fasrighetefflä Näsby4:311, 4:314 och Kumla 3:1264 med flera. Förslagetrill

ska beredas i miljö-och samhällsbyggnadsutskottet och kommunstyrelsen

och beslut om att godkänna förslagtill detaljplan tas därefteri

kommunfullmäktige.

Detaljplanen möjliggöruppförandetav byggnader i 3-4 våningarför

bostadsändamåloch verksamhetslokaler -med underjordiska parkeringsgarage.
Planen omfattar ett område som ärca 14000 kvm och inöjliggötca 230 nya

bostäderi form av lägenheter i fletbostadshus. Planen inöjllggöräven förett

träfiksäkertgaturum inom planområdetnaed träfikseparering av fotgängare,

cyklister och bllburna. Tvåtorgytor tillskapas i korsningen
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VendeIsövägeii/Kärrvägen/SIättvägen.Planen uppfattas med normalt

planförfarande. Planen var utställd förgranskning den 14 juni tUl den 30

september 2016.

Ordförandeförslag

OrdförandeFredrik Saweståhl (M) föi-eslåratt miljö-och

samhäUbyggnadsutskottet föreslårkommunstyrelsen att föreslå

kommunfuUmäkdge att bifalla förvaltningens förslagatt detaljplan för

bostädervid Södergåtdenantas.

Yrkande

Mats Lindblom (L) yrkar pååterremiss med modveringen att l det färdiga

planförslagethar inte tillräcklighänsyn tagits till de under granskningen
inkomna synpunkterna fråni förstahand de närboende tnen även frånövriga

berördaoch relevanta intfesseorganisarioner. Avståndet från den nya

bebyggelsen till tomtgränsen förde angränsandevillatoniterna ärförlitet, i

synnerhet med tanke påbygghÖJden.De högafyrvåningslängornapå
sidogato-rna tycks ge skuggnings- och insynproblemadk förde närboende.

Den högaexploa.teringsgra.den tillsammans tned vetksatnhetslokalerna i

gatuplanet, ställerhögaktsv påparkeringstnöjlighetefi området. Behovet av

besöksparkeringaf,både förgäster till restaufangerna i områdetsaint för

besökandetitl de boende, tillsamtnans med de långsiktigt begränsade

möjligheternatill parkering i närliggande områden,göratt vi ansef att p-talen
ätförlåga.

Liberalerna efterfrågarmed bakgrund av ovan

l. Störrehänsyn dll de närboendevad gälleravstånd dll ny bebyggelse,

skuggning och insyn.

2. En lägre exploateringsgrad.

3. Förbättradeparkeringsmöjligheter.

Anita Mattsson (S) stödjeri förstahand Liberalernas ytkande om återremiss.

Anita Mattsson (S) rilläggsyrkar l andra hand att

l. SödergårdenIngår i den utv"ecklingsplan som ska utarbetas förhela stråket

längsVendelsövägenfrån Södergårdentill Drewiken.

2. Maximera bebyggelsen tiU tre våningar. Genom att harmonisera
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bebyggelsen med "Vinfankan" kan lika mångalägenheter tillskapas som l

nuvarande ältefnativ.

3. Södergårdenärett utmärktläge förett småskaligt äldreboende,varförett

sådantböringå i planen.
4. Bostädernabörupplåtasmed blandade upplåtelsefonner, särskiltmed

utgångspunkt frånatt koinmunen ägeren av de aktuella tomterna. Minst 30

procent börvara hyresrätter.

Marie Akesdotter (MP) instämmermed Anita Mattssons (S) tilläggsyrkande.

Beslutsgång

OrdförandenFredrik Sawestähl (M) ställer fråganom att återremittera

detaljplanen enligt Mats Lindbloms (L) yrkande om återremiss och finner att

miljö-och samhällsbyggnadsutskottet har avslagit det.

Ordförandeställer fråganom att detaljplanen ska komplettetas utifrånAnita

Mattssons (S) dlläggsytkande och finner att ixuljö-och

samhällsbyggnadsutskottet hat avslagit det

OrdföfandenstäUer fråganom att anta detaljplanen. Miljö- och

samhällsbyggnadsutskottet beslutar att föreslåkommunstyrelsen att förslå

komniunfullmäktige att anta detaljplanen.

Bilagor

TjänsteskriveIse_anta.gande_Södergården.pdf

SÖdetgården_gfanskningsudåtande_antagande2.pdf

Södergården_plankai'ta_a.ntagande.pdf

Södergården-planbeskrivning_antagande.pdf

KS ProtokoUsutdrag 2016-05-31 §100.pdf
MSU ProtokoUsutdrag 2016-05-18 §76.pdf
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FRAiViTIDSFARriET

Reservation
Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet2016-12-12

§155 Beslut om granskning av detaljplan förbostädervid Södergården

Påsammanträdetyrkade Liberalerna återremissav ärendet,föratt sökaskapa en lösningsom i
störreutsträckningtar hänsyntill synpunkter frånnärboende,föratt finna lösningarpädet

parkeringskaos som kommer att uppstå i områdetutanfördetaljplanen och fören lägre
exploateringsgrad. Vi socialdemokrater valde att i förstahand stödjaåterremissyrkandet,dä
det i stora delar sammanfaller med de synpunkter vi hävdatändasedan planuppdraget gavs,
jämförvårtsärskildayrkande i MSU 2015-05-20. Dääterremissyrkandetfallit, yrkade vi istället

påfyra tilläggsyrkanden.

Socialdemokraterna i Tyresöäri grunden positiva till en utveckling av områdetkring
Södergärden.Att bensinmacken försvinneroch ger plats ätnya bostäderären önskvärd
inriktning. En omvandling kommer att göraområdetmer attraktivt, samtidigt som det finns
möjlighetatt tillskapa fler bostäder.

Vi ärdäremotstarkt kritiska till hur den moderatledda alliansen har hanterat processen hittills,

jämförvårreservation i MSU 2016-05-18.

Vi socialdemokrater vidhålleratt Södergårdeningårl och ären viktig del av den
utvecklingsplan som finns förhela stråketlängsVendelsövägenfrånSödergårdentill
Drevviken. Ett sådantutvecklingsarbete pågår.Föratt se helheten börrimligtvis planen för
hela områdetinväntasinnan beslut, iställetföratt besluta om diverse lösrycktafrimärksplaner
längsVendelsövägen.Att i nulägetsättaner foten i hur områdetkaraktäriseraskommer att
styra det kommande arbetet, och omöjliggöraatt förutsättningslöstplanera stråket,t ex vad

gällergaturummet.

Tidigare i processen har vi uttryckt vårtstödföratt tillskapa det relativt stora antalet bostäder,
men samtidigt understrukit att det ärviktigt att arbeta med gestaltningen. Vi har särskilt
markerat att det måstefinnas harmoni med det intilliggande området,bådeflerfamiljshusen
och villorna. Detta ärinte uppfyllt i detaljplanen, enligt våruppfattning.

Att ha ett såpass brett gaturum längsVendelsövägenärvarken nödvändigt,eller önskvärt,för
att skapa harmoni. Områdensom annars uppfattas som harmoniska och inbjudande
karaktäriserassällanav breda gator. Snarare ärdet oekonomiskt utnyttjande av mark. Om

gaturummet minskar till exempelvis 15-16 meter såökarmöjlighetenatt fortsättabebyggelsen
i nordostlig riktning, framförbefintliga "Vinrankan". Det innebäratt lika mängalägenheterkan
tillskapas som i det befintliga förslaget,men med lägreantal våningar. Föratt harmonisera
med befintlig bebyggelse börhöjdenmaximeras till 3 våningar.

Tyresöäri stort behov av fler platser inom äldreomsorgen. l dagslägettvingas mångaäldreatt
flytta frånkommunen närde fårbehov av äldreomsorg.Anledningen ärden politiska
majoritetens saktfardighet närdet gälleratt planera förnya boenden. Vi ärdärförförvånade

n
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överatt man inte en har valt att undersöka huruvida Södergärdenskulle kunna erbjuda en
sådanmöjlighet.Enligt vårbedömningskulle Södergårdenvara ett utmärktlägeförett
småskaligtäldreboende,och säkertlocka mängatrollbäcksborsom sökeräldreboende.Ett
äldreboendevid Södergårdenskulle också bidra till att kunna hällanere parkeringsnormen,
alltsådet idag relativt begränsadeantalet parkeringsplatser skulle i störreutsträckningtäcka
de behoven som uppkommer.

Slutligen yrkade vi påatt områdetbehöverkompletteras med hyresrätter.Det skulle leda till
en bättreblandning av boendeformer i området.Dagens massiva bostadsbrist drabbar alla
åldersgrupper,kanske främstungdomar, som tvingas bo hemma alldeles förlänge. Särskilt
ökarmöjligheternaförkommunen att ställakrävdaen av tomterna som ingåri detaljplanen
ägsav kommunen, vilket sällanärfallet.

Vi beklagar att den politiska majoriteten inte valt att bifalla någraav vårayrkanden, varförvi
reserverar oss mot den delen av beslutet.

Försocialdemokraterna i Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet

fc'fe QA^w^
Anita Mattsson
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Reservation

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet2016-12-12

§155Beslut om antagande av detaljplan förbostädervid Södergården

Liberalerna anser att intentionerna i planuppdraget med utvecklingen av områdetkring

Södergårdenärav godo förTrollbäcken.Det nu behandlade planförslagethar mångakvalitéer,

men det krävsfortfarande en del justeringar föratt vi ska kunna stödjaett antagande av planen.

Detaljplanen tar i dess nuvarande utformning inte tillräckligtstor hänsyntill de närboende.Vi

anser ocksåatt parkeringsbehovet i områdetärunderskattat. Därföryrkade Liberalerna på

återremissenligt nedan:

/ det färdigaplanförslagethar inte tillräcklighänsyntagits till de under granskningen inkomna

synpunkterna fräni förstahand de närboendemen ävenfrånövrigaberördaoch relevanta

intresseorganisationer. Avståndetfrånden nya bebyggelsen till tomtgränsenförde angränsande

villatomterna ärförlitet, i synnerhet med tanke påbygghöjden. De högafyrvåningslängornapå

sidogatorna tycks ge skuggnings- och insynproblematik förde närboende.

Den högaexploateringsgraden tillsammans med verksamhetslokolerna i gatuplanet, ställerhöga

krav på parkeringsmöjligheteri området. Behovet av besöksparkeringar, bådeförgästertill

restaurangerna i områdetsamt förbesökandetill de boende, tillsammans med de långsiktigt

begränsademöjligheternatill parkering i närliggandeområden,göratt vi anser att p-talen ärför

låga.

Liberalerna efterfrågarmed bakgrund av ovan

l. Störrehänsyntill de närboendevad gälleravståndtill ny bebyggelse, skuggning och insyn.

2. En lägreexploateringsgrad.

3. Förbättradeparkeringsmöjligheter.

Näråterremisseninte bifölls,väljervi att reservera oss mot beslutet att antaga detaljplanen.

FörLiberalerna i lyliljö-och samhällsbyggnadsutskottet
""'//" /"
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Särskiltyttrande

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet 12 december 2016

§155Beslut om antagande av detaljplan förbostädervid Södergården

Miljöpartietärpositiv till de åtgärdersom vidtagits i detaljplanen for att tillgodose
synpunkter som framförtsunder planprocessen - bl.a. ökatavståndmellan föreslagen
bebyggelse och befintliga fastigheter, sänkthushöjdoch framtagen bullerutredning.

Vi stöderidéerom att blanda bebyggelse och olika upplåtelsefonner. Därförhar vi fört
fram att ett antal av bostädernaskulle byggas som hyresrätter, vilket ocksåhade varit
möjligtdåkommunen ägeren fastighet och kiinde ha ställtdet som krav. Vi ser också
gärnaatt befintliga restauranger med verksamheter i områdeterbjuds kontrakt i de
kommande husen.

Pådetta sammanträdeframfördeLiberalerna ett förslagom att återremitteraplanen, bl.a för
att utökaantalet parkeringsplatser. Detta kunde vi i Miljöpartietinte stödja.Dock har vi
bifallit Socialdemokraternas yrkande om att bl.a. utreda förutsättningarnaföratt bygga
äldreboendeoch sänkahushöjden,men detta har avslagits av Alliansen.

for Miljöpartietde Grönai Tyresö

jti^, y'ifau'^ff.'
Marie Åkesdotter,ledamot

\_.
Peter Bylund, ersättare

^ ^ c^



14/12-2016

ErsättaryttrandeMSU

Ärende§155Detaljplan Södergérden

Vänsterpartiethar under hela planprocessen förbebyggelsen i Södergärdenhävdatbehovet av
att byggnationen sker i harmoni med den övrigabebyggelsen i området. Därförkrävdevi
initialt en lägrevåningshöjdoch mindre exploatering av området.

PåMiljöoch samhällsbyggnadsutskottetssammanträde föreslogLiberalerna att ärendetskulle
återremitteras for att stadsbyggnadsforvaltningen skulle kunna omarbeta förslagetsåatt det
bättreharmoniserade med den övrigabebyggelsen och i det avseendet bättre tillgodosågde
närboendes önskningar.

Vänsterpartiet hade, om vi hade haft rösträtt,instämt i det åteiremissyrkandeteftersom även
vi anser att en omarbetning behövergöras.

En annan viktig aspekt ätvilken upplåtelseform bostädernafar. Vänsterpartiethar tidigare
krävtatt minst 50% av bostädernaska vara hyresrätter. Vi vet att det rader en generell brist på
hyresrätter i Stockholms länoch landet i övrigt.Vi har därförett ansvar föratt i möjligaste
månbidra till en mer hällbarboendesituation som möjliggörförävenlågoch
medelinkomsttagare, mängastudenter och pensionärer, att finna sig ett hem i Tyresö.

I den absoluta närhetenav Södergårdenligger kvarteret Vinrakan som påett utmärktsättär
harmoniserat med övrigabebyggelsen. Vi ser framföross att en liknande bebyggelse, med tre
väningar, vore idealt förområdet.

Socialdemokraterna yrkade påMSU- sammanträdetatt planen ävenbörse övermöjligheten
att inrymma ett småskaligtäldreboende. Vänsterpartiet tillstyrker det yrkande och delar
Socialdemokraternas bild av att Södergärdenären utmärktplats förett sädant smäskaligt
aidreboende.

FörVänsterpartiet;

Marcus Svanfeldt Obligado

FÖRETT

SOLIDARISKT

TYRESÖ

-fl ^ 0a^
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Datum

Tid

Plats

Beslutande

2016-12-12

08:30-10:45

BoUmora

Se närvarolista

Övrigadeltagare Se näfvarolista

Justeringens plats
och tid Stadsbyggnads förvaltningen,2016-12-15

Paragrafer 149 -164

Sekreterare

Justerande

-i^^A--' ,/^^^^^rr
JeiUet pUl

Ordförande l ,,'-^^-<^/'S~-K&.
Fredrik Saweståhl

'.'\

4t7^. 0[.^
Anita Mattsson

Organ

Sammanträdesdatum

Datum dåanslaget sättsupp

Datum dåanslaget tas ned

Förvaringsplats förprotokollet

Underskrift

ANSLAG / BEVIS

PtOtokoUefc ärJusterat. Justeringen har tillkännagivits genoin anslag.

Observera att anslagstiden inte ärsamnia sak som överklagandedden.

Miljö-och samhällsbyggnadsutskottet

2016-12-12

2016-12-16

2017-01-07

Samhällsbyggnadsförvaltningensarkiv

ifet Peel

OA/I/L
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Närvarolista

Beslutande

Fredrik Saweståhl (M)
Mats Lindblom (L)
Marie Åkesdottet(MP)
Anki Svensson (M)
Ukica JRiis-Pedersen (C)
LeifKennefberg (KD) frånvarandeunder §155
Anita Mattsson (S)
Kristjan Vaigur (S)
LennartJönsson(S) frånvarandeunder §150
Dick Bengtson (M) tjänstgörandeunder §155
Karia Ljung (S) tjänstgörandeunder §150

Ersättare

Peter OdelraU (M)
Anna Steele (L)
Helen Dwyer (C)
Peter Bylund (MP)
Marcus ObUgado (V) från§153M.10.10

Övriga

Anialia Tjämstig,Enhetschef förmark och exploateringsenheten,

Stads byggands förvaltningen

Andrea Ström, tf, Stabschef, Stadsbyggandsförvaltningen

Annie Södef,Planarldtekt, Stadsbyggandsförvaltningen

Carolin Andersson, Planarkitekt, Stadsbyggandsförv-altningen

GöfanNorlin, Enhetschef, Stadsbyggandsförvaltningen

Hanna Fiirstenbetg-DanieIson, Plaaarkitekt, Stadsbyggandsforvaltningen

Helena Swahn, Enhetchef förmätoch kaftenheten^ Stads byggandsförvaltningen

Ida Ölen,Enhetschef fördetaljplaneringsenheten, Stadsbyggandsförvaltningen
Pia BJörnhåtd»Pfojekdedate/exploäteringsingenjöf,Stadsbyggandsfönraltningen

Sara Kopparberg, Stadsbyggnadschef, Stadsbyggands förvaltningen
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Åsade Mander, Politisk sekreterare, Liberalerna

ÅsaStröm,ExploateringsingenJÖr,Stadsbyggandsförvaltningen

Julia. Uhrdin, Nämndsekreterafe. Stadsbyggnadsförvaltningen

Jennifef Peel, utskottssekreterare, Stadsbyggandsförvaltningen

Maria Bjornsdottef, Landskapsarkitekt, Stadsbyggnadsförvaltningen

Alexandra Dybeck, Praktikant, Stadsbyggnads förvaltningen

Emma Sheperdson, Projekdedate, Stadsbyggnadsförvaltningen

Axel Lindqvist, Planarkitekt, Stadsbyggnads förvaltningen

Karl Schfiver-Abeki, Koninaunikätöjf,Stadsbyggnadsförvaltningen

Maria Harvig, Konimunikatöt,Stadsbyggnadsförvaltningen

Sofia Eneborg, Ttafikplanerate, Stadsbyggnadsförvaltningen

William Alkén, Koordinator, Stadsbyggnadsförvaltniagen

Johan Nilsson, ByggproJekdedare, Stadsbyggnadsförvaltningen

Martin WalUn, Projekteringsingenjör,Stadsbyggnads fötvaltrdngen

HeléneHJerdin, Avdelningschef förplanavdelningen, Stadsbyggnadsförvaltningen

Linnea Stöckel,Praktikant, Stadsbyggnadsförvaltningen

Anna Backlund, Konsult, Sweco

Britta Holmgren, Konsult, White

Michael Johansson, Konsult, Helm

Anders Lind, Konsult, WSP

Frånvarande

Anna Lund (I<D)
Anders Linder (S)

Justerandes sign Utdragsbestyrkande


